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Protokół Nr XX/20 

z XX sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 
24 czerwca 2020 r. o godz. 13.00 – online. 
 
Stan Radnych – 23 
Obecnych –  23 
Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1 
do protokołu. 
 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 
 
Ad.1. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski otworzył o godz. 13.00 XX sesję 
Rady Miejskiej w Pabianicach. Przywitał wszystkich uczestników posiedzenia 
online, odczytał listę obecności radnych Rady Miejskiej. Wszyscy radni byli 
obecni.  
 
Ad.2. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że wraz 
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został radnym 
porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 
(Zał. Nr 2) 
 
Następnie wobec braku propozycji prowadzący obrady, Przewodniczący 
Rady Krzysztof Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu.  
 
Ad.3. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że protokoły: 
Nr XVIII/20 z dnia 17 marca 2020 r. oraz Nr XIX/20 z dnia 20 maja 2020 r. 
zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do wglądu w ustawowym terminie. 
Do treści protokołów nie zgłoszono uwag, wobec tego uważa protokoły za 
przyjęte. 
 
Ad.4. 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych 
zarządzeń, przygotowanych projektów uchwał, ważniejszych decyzji 
oraz spotkań za okres od 30 grudnia 2019 r do 22 czerwca 2020 r. 
(Zał. Nr 3) W uzupełnieniu materiału przekazanego na piśmie i sprawozdań 
Prezydent Miasta poinformował, że w dniu 15 czerwca br. wykonawca 
modernizacji linii tramwajowej 41 przejął teren budowy na pierwszym z pięciu 
odcinku, tj. w ul. Łaskiej od skrzyżowania Łaska/Wiejska do skrzyżowania 
Łaska/Zamkowa/Partyzancka/Wspólna. Rozpoczął prace przygotowawcze 
niezbędne do prowadzenia podstawowych robót torowo-drogowych. 
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W związku z sytuacją epidemiczną termin realizacji projektu został wydłużony 
o 90 dni., do końca grudnia 2021. Zakończył się remont ul. Warszawskiej, 
od Dużego Skrętu do granic miasta. W zakres wchodziła przebudowa 
nawierzchni drogi na długości 754 m. z budową ścieżki rowerowej i chodnika 
po stronie wschodniej, przebudowa przejść dla pieszych z dodatkowym 
doświetleniem, przebudowa skrzyżowań z drogami podporządkowanymi 
(ul. Familijna, Nastrojowa), budowa sieci kanalizacji deszczowej i sanitarnej. 
Prace rozpoczęły się pod koniec listopada 2019 r. Koszt 7,2 mln zł, w tym 
3 mln zł dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych. Linia Z41 wróciła 
na trasę zgodną z przebiegiem linii tramwajowej 41. Na finiszu jest budowa 
krańcówki autobusowej przy ul. Podmiejskiej. Brakuje tylko kontenera 
socjalnego dla kierowców. Dzięki inwestycji trasa autobusów linii „2” wydłuży 
się od istniejącej pętli przy ul. Karniszewickiej o około 700 metrów. Na pętli 
przy ul. Waltera Jankego trwa budowa dworca dla autobusów. Inwestycja 
obejmuje również wymianę zniszczonej nawierzchni asfaltowej przy 
przystankach. Rozpoczęły się roboty drogowe. W związku z pracami 
wszystkie autobusy odjeżdżają tymczasowo ze stanowiska nr 2. Kolejny 
element projektu komunikacyjnego to zakup trzech nowych wiat rowerowych, 
które mają stanąć na krańcówkach autobusów przy ul. Podmiejskiej, 
ul. Waltera Jankego i przy ul. Skośnej. Wpłynęły dwie oferty w przetargu, 
jedna z nich mieści się w kwocie zamówienia. Od 21 maja Urząd Miejski 
i jednostki wróciły do bezpośredniej obsługi mieszkańców. Śluby z powrotem 
są udzielane poza siedzibą Urzędu Stanu Cywilnego. W ceremonii 
w budynku może wziąć udział 35 osób. W dniu 18 czerwca odbył się pierwszy 
seans kina letniego na Lewitynie, zorganizowanego z budżetu 
obywatelskiego. Odbyły się walne zgromadzenia spółek miejskich. Wszystkie 
zarządy otrzymały absolutorium. Z zarządu PCM odeszła Dorota Jędrzejczyk-
Okońska. Jednoosobowy zarząd pełni prezes spółki. Kierownikiem 
Schroniska dla zwierząt w Pabianicach została Anna Kusiak,  która od  lutego 
była pełniącą obowiązki. Andrzej Luboński przeszedł na emeryturę. 
Od 1 lipca do 31 sierpnia czynne będą wszystkie przedszkola publiczne. 
Zapisanych zostało ok. 400 dzieci na pierwszy miesiąc wakacji i tyle samo na 
drugi. Przyjęte zostały wszystkie dzieci, które się zgłosiły. Grupy będą 
mniejsze i zorganizowane zgodnie z obowiązującymi wytycznymi sanitarnymi. 
W związku z sytuacją epidemiczną do 31 sierpnia 2021 przedłużone zostało 
powierzenia stanowiska dotychczasowym dyrektorom Szkół Podstawowych 
nr 1, 3 i 9 oraz Przedszkoli Miejskich nr 2, 11, 14 i 16. Miejskie zakończenie 
roku szkolnego odbędzie się 26 czerwca o godz. 13.00 w Szkole 
Podstawowej nr 16, ale w innej formule - na powietrzu i z  zachowaniem 
zaleceń sanitarnych. Zajęcia dydaktyczne do końca były prowadzone 
w systemie zdalnym, również dla klas I-III. Uczniowie mogli skorzystać 
z zajęć na świetlicy. 5 z 26 stałych obwodowych komisji wyborczych ma nowe 
siedziby. Obwód nr 1 – jest ZGM przy ul. Warzywnej zamiast GS Samopomoc 
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Chłopska przy ul. Torowej.  Obwód nr 3 – PM nr 14 przy ul. Odrodzenia 
zamiast DPS przy ul. Łaskiej. Obwód nr 4 – I LO przy ul. Moniuszki zamiast  
DPS przy Wiejskiej. Obwód nr 18 – hala przy ul. św. Jana zamiast Zespołu 
Szkół nr 2. Obwód nr 19 – PTC przy ul. Gdańskiej 7 zamiast Zespołu Szkół 
nr 3 przy ul. Gdańskiej 5. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu obrad. 
 
Ad.5. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił  projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic - u.1  
(Zał. Nr 4 ) W dniu 31.12.2019 r. wpłynęła do Rady Miejskiej skarga na 
Prezydenta Miasta Pabianic dotycząca nienależytego wykonywania zadań 
przez Prezydenta i jego pracowników. Skarżący zarzuca Prezydentowi 
i pracownikom udzielanie fałszywych informacji dot. lokalizacji urządzeń 
melioracyjnych na osiedlu Dąbrowa w Pabianicach. Przedłużany termin 
rozpatrzenia skargi był spowodowany sytuacją epidemiologiczną na terenie 
kraju z COVID-19. Z otrzymanych  wyjaśnień  wynika co następuje: Urząd 
Miejski w Pabianicach nie posiada kompetencji w zakresie udzielania 
informacji na temat urządzeń melioracji wodnych. Ponadto Prezydent Miasta 
jako organ gminy nie jest również właściwym w zakresie prowadzenia 
ewidencji urządzeń melioracji wodnych oraz zmeliorowanych gruntów. 
Oznacza to, że pracownicy Urzędu Miejskiego nie tyle nie chcą, co nie mogą 
udzielać informacji dotyczących kwestii występowania oraz lokalizacji 
urządzeń melioracyjnych, a więc na tematy nie leżące w kompetencjach 
reprezentowanego przez nich organu. Przy czym jednocześnie niezrozumiałe 
jest dążenie skarżącego do otrzymania od Urzędu informacji na podstawie 
fragmentu mapy, którą sam skarżący dostarczył przy jednym ze złożonych 
w Urzędzie pism. Urząd Miejski nie jest w stanie stwierdzić prawdziwości 
danych zawartych w treści złożonej przez skarżącego mapy, gdyż weryfikacji 
tego dokonać może jedynie prawny dysponent danymi w zakresie urządzeń 
melioracyjnych na terenie miasta Pabianice, tj. Regionalny Zarząd 
Gospodarki Wodnej Wody Polskie. Skoro skarżący ma jakieś wątpliwości, co 
do treści powyższej mapy może zgłosić się do Zarządu Zlewni w Sieradzu (ul. 
Plac Wojewódzki 1, 98-200 Sieradz), w celu weryfikacji danych w niej 
zawartych. Ponadto  mapa, z którą zapoznawał się skarżący w Wydziale 
Urbanistyki Urzędu Miejskiego w Pabianicach, stanowiła rysunek 
obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Miasta Pabianic w granicach administracyjnych Gminy Miejskiej Pabianice 
(uchwała Rady Miejskiej w Pabianicach nr LXVII/561/06 z dnia 29.06.2006r. - 
Dz. Urz. Woj.łódz. Nr 330, poz.2552 z dnia 27.09.2006r.). Jest to rodzaj 
dokumentu, na którym nie są pokazane istniejące melioracje wodne. Wynika 
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to z charakteru tego opracowania, którego zawartość podlega przepisom 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, aktualnym na 
dzień jego uchwalenia. Wobec powyższego pracownicy Wydziału Urbanistyki 
nie mogli na podstawie rysunku ww. planu miejscowego udzielać informacji 
na temat występowania i przebiegu urządzeń melioracyjnych na omawianym 
terenie. Po analizie wyjaśnień Prezydenta skargę należy uznać za 
bezzasadną. Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 256, 695), 
w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za 
bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, 
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności organ 
właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje stanowisko 
z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Przewodnicząca Komisji Marta Cicha powiedziała, że Komisja Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Prezydenta Miasta Pabianic – u.1.      
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 5) Podjęto uchwałę Nr XX/231/20. (Zał. Nr 6). 
 
Ad.6. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic – u.2. 
(Zał. Nr 7) W dniu 20.01.2020 r. wpłynęła do Rady Miejskiej skarga 
przekazana wg właściwości przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w 
Łodzi. Skarga jest na Prezydenta Miasta Pabianic, pracowników Urzędu 
Miejskiego w Pabianicach oraz radnych Rady Miejskiej. Skarżąca składa 
także skargę na byłych prezydentów i byłych urzędników. Przedłużany termin 
rozpatrzenia skargi był spowodowany sytuacją epidemiologiczną na terenie 
kraju z COVID-19. Skarżąca w swej skardze podnosi, że ww. urzędnicy mieli 
informację o aferach korupcyjnych, gospodarczych, medycznych, o istnieniu 
fikcyjnych biur poselsko - senatorskich. Skarżąca również opisuje proceder 
fałszowania wyników medycznych m.in. mamografii. Z wyjaśnień uzyskanych 
od Prezydenta wynika, że Prezydent Miasta Pabianic ani też zatrudnieni 
przez niego urzędnicy nie są uprawnieni do badania i oceny czy ewentualne 
przestępstwa miały miejsce i czy dane osoby dopuściły się czynu 
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zabronionego, o którym w swojej skardze pisze skarżąca. Organ administracji 
publicznej nie może zastępować innych organów w tym celu powołanych. W 
przypadku posiadania informacji o popełnieniu przestępstwa skarżąca 
powinna zawiadomić odpowiednie organy (policja, prokuratura). Stanowisko 
to jest zgodne z opinią Samorządowego Kolegium Odwoławczego zawartą 
w przesłanym postanowieniu z dnia 24.12.2019 r. Po analizie wyjaśnień 
Prezydenta skargę należy uznać za bezzasadną. Zgodnie z art. 239 ustawy 
z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. 
z t.j Dz. U. z 2020 r. poz. 256), w przypadku gdy skarga, w wyniku jej 
rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano 
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 
okoliczności organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje 
stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania 
skarżącego. 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Przewodnicząca Komisji Marta Cicha powiedziała, że Komisja Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Prezydenta Miasta Pabianic – u.2. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 8) Podjęto uchwałę Nr XX/232/20. (Zał. Nr 9). 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale 
Nr XLVIII/598/17 z dnia 27 listopada 2017 r. w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej 
w Pabianicach. (Zał. Nr 10) W dniu 20.01.2020 r. wpłynęła do Rady Miejskiej 
skarga na Dyrektora Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej przekazana 
przez Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi. Skarga dotyczy nie udzielania 
wystarczającej pomocy socjalnej oraz nienależytego wykonywania zadań 
przez MCPS i jego pracowników, co wpływa na trudną sytuację życiową 
skarżącego m.in. braku środków na zakup żywności i leków. Przedłużany 
termin rozpatrzenia skargi był spowodowany sytuacją epidemiologiczną na 
terenie kraju z COVID-19. Z otrzymanych wyjaśnień  wynika, że MCPS 
w Pabianicach czyni wszelkie starania w zakresie wsparcia skarżącego. 
Centrum uwzględnia potrzeby ww., zgodnie z obowiązującymi przepisami 
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prawa, pod warunkiem zaniechania przez skarżącego uporczywego 
odmawiania współpracy i uchylania się od składania wymaganych 
dokumentów. Z informacji przekazanych przez Miejskie Centrum Pomocy 
Społecznej wynika, że skarżący otrzymuje systematyczne wsparcie w ramach 
świadczeń z pomocy społecznej od 2009 roku.W 2019 r.  otrzymał pomoc 
w zakresie ww. świadczeń na łączną kwotę 4.956,98 zł (zasiłki: stałe, 
okresowe, celowe oraz składki na ubezpieczenie zdrowotne). Ponadto 
otrzymał pomoc żywnościową w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 
Żywnościowa 2014 – 2020 (PO PŻ) w Podprogramie 2019 i Podprogramie 
2020. Odnosząc się do treści pisma w części dotyczącej niewłaściwej 
postawy pracowników socjalnych informuję, że zostało przeprowadzone 
postępowanie wyjaśniające w powyższej sprawie. Obszerne wyjaśnienia 
złożone przez dyrektora MCPS potwierdzają, iż pracownicy socjalni działali 
zgodnie z zakresem swoich obowiązków służbowych oraz przepisami ustawy 
z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. MCPS wspiera osoby i rodziny 
w przezwyciężeniu trudnej sytuacji życiowej, jednakże jest zobligowane do 
działania zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Sprawa skarżącego 
była już rozpatrywana i została uznana za bezzasadną uchwałą Nr 
XLVIII/598/17 z 27 listopada 2017 r., a uchwałą Nr LVIII/735/18 z 28 sierpnia 
2018 r. zostało podtrzymane stanowisko, a skarżący nie formułuje w skardze 
nieznanych wcześniej okoliczności. Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j Dz. U. 
z 2020 r. poz. 256), w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia 
została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi 
na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności 
organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje stanowisko 
z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Przewodnicząca Komisji Marta Cicha powiedziała, że Komisja Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale Nr XLVIII/598/17 z dnia 
27 listopada 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach.       
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 11) Podjęto uchwałę Nr XX/233/20. (Zał. Nr 12). 
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Ad.8. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie pozostawienia petycji w sprawie ochrony zdrowia 
mieszkańców przed elektroskażeniami bez rozpatrzenia. (Zał. Nr 13) 
Do Urzędu Miejskiego w Pabianicach za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej wpłynęła petycja w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców 
przed elektroskażeniami. Z treści petycji nie wynika zgoda podmiotu, 
składającego petycję na ujawnienie na stronie internetowej podmiotu 
rozpatrującego petycję  danych osobowych podmiotu wnoszącego petycję, 
stosownie do art. 4 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014r. o petycjach (t.j. Dz. U. 
z 2018r. poz. 870). Prośba o zajęcie stanowiska w kwestii wyrażenia zgody, 
skierowana na adres e-mail podmiotu, wnoszącego petycję, pozostała 
bez odpowiedzi. Zgodnie z art. 2 ust. 3 w związku z art. 3 i art. 6 ustawy 
o petycjach należało ustalić, czy wniesione pismo jest petycją i czy organ do 
którego ją wniesiono jest właściwy do załatwienia sprawy. Przedmiotem 
petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, 
podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie dotyczącej podmiotu 
wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających 
szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie 
zadań i kompetencji adresata petycji. Należy stwierdzić, że wniesione 
żądanie podjęcia przez Radę Miejską uchwały w sprawie ochrony zdrowia 
mieszkańców przed elektroskażeniami nie jest przedmiotem niniejszej 
uchwały i nie podlegało merytorycznej ocenie. Wniesiona petycja nie spełnia 
bowiem wymogów formalnych, określonych w art. 4 ustawy o petycjach. 
Podmiot, który złożył petycję, występuje w imieniu swoich członków (około 
200 podmiotów) oraz swoich doradców. Petycja nie zawiera oznaczania 
każdego z tych podmiotów oraz oznaczenia osoby reprezentującej podmiot 
wnoszący petycję, co stanowi naruszenie art. 4 ust. 2 pkt 1 ustawy 
o petycjach. Zgodnie z tym przepisem petycja powinna zawierać oznaczenie 
podmiotu wnoszącego petycję; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję 
jest grupa podmiotów, w petycji należy wskazać oznaczenie każdego z tych 
podmiotów oraz osobę reprezentującą podmiot wnoszący petycję. Nie 
wskazano również miejsca zamieszkania lub siedziby podmiotu wnoszącego 
petycję, co stanowi naruszenie art. 4 ust. 2 pkt 2 ww. ustawy, który stanowi, 
że petycja powinna zawierać wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby 
podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do korespondencji; jeżeli 
podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji należy 
wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych podmiotów. 
Stosownie do treści art. 7 ust. 1 ustawy o petycjach, jeżeli petycja nie spełnia 
wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 1 lub 2 pozostawia się ją bez 
rozpatrzenia. Braki, wskazane w art. 4 ust. 2 pkt 1 i 2 ww. ustawy, mają 
charakter nieusuwalnych, w razie ich stwierdzenia nie ma zastosowania 
procedura wezwania do uzupełnienia braków. Mając na uwadze powyższe, 
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należało pozostawić petycję bez rozpatrzenia. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Przewodnicząca Komisji Marta Cicha powiedziała, że Komisja Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
pozostawienia petycji w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed 
elektroskażeniami bez rozpatrzenia.     
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 14) Podjęto uchwałę Nr XX/234/20. (Zał. Nr 15). 
 
Ad.9. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2020 rok – projekt 1 
(Zał. Nr 16) Zwiększa się dochody i wydatki budżetu Miasta Pabianic na 2020 
rok o kwotę 91.093,30 zł. Zwiększenia dokonuje się w oparciu o podpisaną 
pomiędzy Powiatem Pabianickim z Miastem Pabianice umową nr 112020 
z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie finansowania ze środków Powiatu 
Pabianickiego kosztów działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 
w Pabianicach ul. Jana Pawła II 68 prowadzonego przez Miasto Pabianice.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych. 
 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja 
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Piotr Duraj powiedział, że Komisja Spraw 
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta Pabianic na 2020 rok. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 17) Podjęto uchwałę Nr XX/235/20. (Zał. Nr 18). 
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Ad.10. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr LXVIII/588/06 Rady Miejskiej w Pabianicach 
z dnia 30 sierpnia 2006 r. w sprawie budżetu Gminy Miejskiej 
w Pabianicach w latach 2008 - 2024 (Zał. Nr 19) Miasto Pabianice z uwagi 
na trudną sytuację finansową spowodowaną stanem epidemii w związku 
z zakażeniami wirusem SARS-CoV-2 musi zmierzyć się ze znacznymi 
ubytkami po stronie dochodowej zarówno w roku 2020 jak i następnych. 
Dodatkowo duże inwestycje miejskie realizowane z dofinansowaniem ze 
środków UE i ich przesunięcia w latach stanowią duże obciążenie 
i zagrożenie w utrzymaniu wskaźników wynikających z ustawy o finansach 
publicznych, dlatego koniecznie jest uwolnienie budżetu roku 2021 ze spłat z 
tytułu aportu gotówkowego na rzecz ZWiK Sp. z o. o. w wysokości 
1.550.000,00 zł i rozłożenia go na raty w latach 2022-2024.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych. 
 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja 
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały zmieniający Uchwałę 
Nr LXVIII/588/06 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 30 sierpnia 2006 r. 
w sprawie budżetu Gminy Miejskiej w Pabianicach w latach 2008 - 2024 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 20) Podjęto uchwałę Nr XX/236/20. (Zał. Nr 21). 
 
Ad.11. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr LV/701/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 
29 maja 2018 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. (Zał. Nr 22) Miasto Pabianice z uwagi na trudną 
sytuację finansową spowodowaną stanem epidemii w związku z zakażeniami 
wirusem SARS-CoV-2 musi zmierzyć się ze znacznymi ubytkami po stronie 
dochodowej zarówno w roku 2020 jak i następnych. Dodatkowo duże 
inwestycje miejskie realizowane z dofinansowaniem ze środków UE i ich 
przesunięcia w latach stanowią duże obciążenie i zagrożenie w utrzymaniu 
wskaźników wynikających z ustawy o finansach publicznych, dlatego 
koniecznie jest uwolnienie budżetu roku 2021 ze spłat z tytułu aportu 
gotówkowego na rzecz ZWiK Sp. z o. o. w wysokości 1.550.000,00 zł 
i rozłożenia go na raty w latach 2022-2024.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych. 
 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja 
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr 
LV/701/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie 
emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 23) Podjęto uchwałę Nr XX/234/20. (Zał. Nr 24). 
 

Ad.12. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2020 rok – projekt 4.(Zał. 
Nr 25) I. Zmniejsza się plan dochodów persaldem o łączną kwotę 
29.150.332,51 zł w następujących pozycjach: dochody bieżące (łączna kwota 
zmniejszenia 752.423,06 zł) w tym :  - projekt UE pn. „Nie ma jak Rodzina" — 
zmniejszenie o kwotę — 393.923,50 zł i zastąpienie jej wolnymi środkami 
pozostałymi na wyodrębnionym dla realizacji projektu rachunku bankowym na 
dzień 31.12.2019r., - projekt UE pn. „Droga do Przemiany" — zmniejszenie o 
kwotę 330.009,36 zł i zastąpienie jej wolnymi środkami pozostałymi na 
wyodrębnionym dla realizacji projektu rachunku bankowym na dzień 
31.12.2019r., - projekt UE pn. „Podniesienie kompetencji cyfrowych" — 
zmniejszenie o kwotę 28.490,20 zł (w tym dotacja z UE — 24.353,43 zł, 
dotacja z BP — 4.136,77 zł) i zastąpienie jej wolnymi środkami pozostałymi 
na wyodrębnionym dla realizacji projektu rachunku bankowym na dzień 
31.12.2019r., dochody majątkowe (łączna kwota zmniejszenia 28.397.909.45 
zł) w tym:  - projekt UE pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice — 
Ksawerów" — zmniejszenie o kwotę 14.601.269,43 zł (w tym dotacja z UE — 
12.478.629,32 zł oraz dotacja z BP- 2.122.640,11 zł) w związku z aktualizacją 
harmonogramu rzeczowo-finansowego, wydłużeniem terminu zakończenia 
prac do 31.12.2021r. oraz korektą poprzez wprowadzenie wolnych środków 
pozostałych na wyodrębnionym dla realizacji projektu rachunku bankowym 
na dzień 31.12.2019r. w wysokości 1.436,36 zł, - projekt pn. „Modernizacja 
i rozwój komunikacji miejskiej "— zmniejszenie dotacji z UE o kwotę 
14.391.456,07 zł z czego kwota 13.898.910,86 zł stanowi przesunięcie 
dofinansowania z UE na rok 2021 a różnicę w wysokości 492.545,21 zł 
pokrywa się wolnymi środkami pozostałymi na wyodrębnionym dla realizacji 
projektu rachunku bankowym na dzień 31.12.2019r., - projekt 
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pn. „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej" — zwiększenie o kwotę 
594.816,05 zł w związku z otrzymaniem dodatkowego dofinansowania na 
realizację projektu z BP (łączna kwota dofinansowania w całym okresie 
realizacji 2.368.427,77 zł).  

II. Zmniejsza się plan wydatków persaldem o łączną kwotę 40.611.706,45 zł 
w następujących pozycjach:  

1.  wydatki bieżące — (łączna kwota zmniejszenia 206.162.64 zł) w tym:  - 
projekt pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach 
użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice" zmniejszenie o kwotę 
103.447 zł w związku z przesunięciem terminu odbioru prac 
termomodemizacyjnych, - projekt UE pn. „Nie ma jak Rodzina" — 
zmniejszenie o kwotę — 175,41 zł w związku z przesunięciami w realizacji 
zadań w latach 2019-2021, - zmniejszenie wydatków statutowych o kwotę 
110.000 zł w Kancelarii Prezydenta Miasta dla potrzeb zabezpieczenia 
wydatków na zakup licencji silnika Aplikacji ZSI (Oracle), - projekt UE 
pn. „Droga do Przemiany" — zwiększenie wydatków finansowanych z dotacji 
UE o kwotę 7.459,77 zł w związku z niepełną realizacją zaplanowanych 
wydatków w 2019 r.  

2. wydatki majątkowe — (łączna kwota zmniejszenia 40.405.543,81 zł) w tym:  
- projekt pn. „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej"— zmniejszenie 
o kwotę 22.729.906,86 zł (w tym dotacja UE zmniejszenie o kwotę 
13.898.910,86 zł, wkład własny zmniejszenie o kwotę 9.425.812,05 zł, 
dotacja BP zwiększenie o kwotę 594.816,05 zł), w związku z przesunięciami 
ponoszonych wydatków w latach 2020-2021, wydłużeniem terminu realizacji 
projektu do końca 2021 r oraz z otrzymaniem dodatkowego dofinansowania 
projektu z BP, - projekt UE pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap 
Pabianice — Ksawerów" — zmniejszenie o kwotę 20.175.636,95 zł (w tym 
dotacja UE zmniejszenie o kwotę 12.478.629,32 zł, dotacja BP zmniejszenie 
o kwotę 2.121.203,75 zł, wkład własny zmniejszenie o kwotę 5.575.803,88 zł) 
w związku z zaktualizowaniem harmonogramu rzeczowo- finansowego oraz 
wydłużeniem terminu zakończenia prac do 31.12.2021 r. - zadanie 
inwestycyjne pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice — 
Ksawerów" — zadania okołoprojektowe - zwiększenie o kwotę 2.500.000,00 
zł z tytułu konieczności zabezpieczenia środków na odszkodowania związane 
z przejęciem działek w trybie specustawy drogowej na Dużym Skręcie, 
poniesieniem wydatków na wykonanie odcinka torowiska na łuku Dużego 
Skrętu, opłat przyłączeniowych dla stacji trakcyjnych oraz robót dodatkowych 
związanych z infrastrukturą tramwajową i towarzyszącą. - wprowadzenie 
nowego zadania inwestycyjnego pn. „Zakupu licencji silnika Aplikacji ZSI 
(Oracle)" na kwotę 156.210,00 zł (KPM), - wprowadzenie nowych zadań 
inwestycyjnych w Przedszkolu Nr 13 i 16 pn. „Montaż drzwi 
przeciwpożarowych w budynku przedszkoli na łączna kwotę 62.334,00 zł, 
(WEKiS) - projekt pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii 
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w budynkach użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice" 
zmniejszenie o kwotę 1.108.218,20 zł w związku z przesunięciem odbioru 
prac termomodernizacyjnych, - zwiększenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 
889.674,20 zł.  

III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień:  

- w Zarządzie Dróg i Zieleni Miejskiej w ramach wydatków inwestycyjnych 
na kwotę 100.000,00 zł w związku z wprowadzeniem nowego zadania 
pn. Budowa drogi łączącej ul. Batalionów Chłopskich z ul. Lutomierską", - w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w ramach wydatków bieżących 
przeniesienie kwoty 5.680,00 zł w celu zabezpieczenia środków na wkład 
własny do projekt pn. „Nie ma jak Rodzina" w związku z niepełnym 
zrealizowaniem wkładu własnego przewidzianego na rok 2019 r.  

IV. Zmiana wyniku budżetu  

Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana 
wyniku budżetu w roku 2020, który ulega poprawie o kwotę 11.461.373,94 zł 
i po zmianach będzie wynosił (-) 36/91.3170,00 zł (deficyt budżetu). Deficyt 
planuje się sfinansować przychodami pozyskanymi z tytułu emisji obligacji 
w kwocie 34.900.000 zł oraz wolnymi środkami pozostałymi na rachunkach 
bankowych budżetu wg stanu na 31.12.2019r. w kwocie 1.891.317,00 zł, 
w tym: - 1.297.322,58 zł zgodnie z uofp z tytułu niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia 
środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na realizację programu, 
projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków. - 593.994,42 zł 
z tytułu wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu Pozostałą kwotę planowanej na 2020r. emisji obligacji 
w wysokości 11.400.000 zł planuje się przeznaczyć na spłaty zaciągniętych 
w latach wcześniejszych kredytów oraz wykup wyemitowanych obligacji. 
W związku z podjętym ZPM na podstawie art. 15 zn pkt 1 ustawy z dnia 
2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.0 z 2020 r. poz.374, 567, 568, 
695) i rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 20 marca 2020 r. w sprawie 
ogłoszenia na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii koryguje się 
załącznik limitów wydatków na programy i projekty realizowane ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej poprzez wprowadzenie projektu 
pn. „Zdalna szkoła +" 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji oraz Komisja Spraw Społecznych. 
 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja 
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Piotr Duraj powiedział, że Komisja Spraw 
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2020 rok - projekt 4 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 26) Podjęto uchwałę Nr XX/238/20. (Zał. Nr 27). 
 
Ad.13. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła projekt uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Pabianice na lata 2020 – 2035.  (Zał. Nr 28)  Aktualizacja WPF 
spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów i wydatków budżetu. 
Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia 
przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2020-2035”. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.  
 
Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja 
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 
2020 – 2035. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 29) Podjęto uchwałę Nr XX/239/20. (Zał. Nr 30). 
 
Ad.14. 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej Uchwałę Nr LVII/733/18 Rady Miejskiej w Pabianicach 
z dnia 26 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta 
Pabianice. (Zał. Nr 31) W związku z art. 12 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 
24 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, rady gmin zostały zobowiązane do ustalenia w drodze 
uchwały maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 
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terenie gminy. W Pabianicach obowiązuje obecnie w tym zakresie uchwała nr 
LVII/733/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 lipca 2018 r. w sprawie 
ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Miasta Pabianice. Zgodnie z ww. uchwałą 
obowiązuje limit na poszczególne rodzaje zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych ustalony na poziomie: 1) do 4,5% zawartości alkoholu oraz na 
piwo przeznaczonych do spożycia: a) w miejscu sprzedaży - 80 zezwoleń, b) 
poza miejscem sprzedaży - 160 zezwoleń; 2) powyżej 4,5% do 18% 
zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa): a) w miejscu sprzedaży - 50 
zezwoleń, b) poza miejscem sprzedaży - 150 zezwoleń; 3) powyżej 18% 
zawartości alkoholu: a) w miejscu sprzedaży - 55 zezwoleń, b) poza 
miejscem sprzedaży - 145 zezwoleń. Miasto Pabianice mając na uwadze 
zdrowie swoich mieszkańców podejmuje działania w ramach polityki 
społecznej w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi m.in. poprzez fizyczne 
ograniczenie dostępności napojów alkoholowych na terenie Miasta Pabianie. 
W celu realizacji powyższego w przedłożonym projekcie uchwały zmniejsza 
się maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 
terenie Miasta Pabianie. Przedłożony projekt uchwały zapewnia jednocześnie 
realizację założeń przyjętych w gminnym programie profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych. Z uwagi na powyższe podjęcie 
niniejszej uchwały uznaje się za zasadne.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Spraw Społecznych. 
 

Przewodniczący Komisji Piotr Duraj powiedział, że Komisja Spraw 
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr LVII/733/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 lipca 2018 r. w 
sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych na terenie Miasta Pabianice. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 32) Podjęto uchwałę Nr XX/240/20. (Zał. Nr 33). 
 
Ad.15. 
Zastępca Prezydenta Miasta Marek Gryglewski przedstawił projekt uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr XXVI/314/12 Rady Miejskiej w Pabianicach 
z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie określenia przystanków 
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komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Miejska Pabianice (Zał. Nr 34) W związku z planowaną od 1 października 
2020 r. likwidacją przystanku Wiejska / szpital konieczne jest zaktualizowanie 
wykazu przystanków komunikacyjnych komunikacji zbiorowej stanowiącego 
załącznik nr 1 do uchwały nr XXVI/314/12 Rady Miejskiej z 31 maja 2012 
roku. Przystanek Wiejska / szpital koliduje z planowaną drogą dla rowerów 
wzdłuż ulicy Wiejskiej. Zatrzymują się na nim obecnie wyłącznie busy jadące 
w kierunku do Łodzi. Przystankiem wyznaczonym dla przewoźników w 
zamian za przystanek Wiejska / szpital będzie przystanek Jana Pawła II / 
szpital, co będzie rozwiązaniem bardziej dogodnym od dotychczasowego 
(przystanek wyposażony w zatokę autobusową, wiatę i biletomat 
z infokioskiem, położony przy głównym wejściu do szpitala, odjeżdżają 
stamtąd także autobusy komunikacji miejskiej).  
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę 
Nr XXVI/314/12 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 31 maja 2012 r. 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Miejska Pabianice  
 

Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 20, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 35) Podjęto uchwałę Nr XX/241/20. (Zał. Nr 36). 
 
Ad.16. 
Zastępca Prezydenta Miasta Marek Gryglewski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawieranie przez Miasto Pabianice 
porozumień z zarządcami dróg na rzecz realizacji inwestycji drogowych 
i torowych. (Zał. Nr 37) W związku z faktem, że prowadzenie inwestycji 
drogowych i torowych współfinansowanych ze środków unijnych jest 
zaplanowane na drogach podlegających różnym zarządcom dróg konieczne 
będzie zawieranie porozumień z w/w zarządcami, zwłaszcza w sytuacji gdy 
inwestycje będą realizowane w trybie ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 roku 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych. Mając powyższe na uwadze podjęcie niniejszej uchwały 
jest uzasadnione.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawieranie przez Miasto Pabianice porozumień z zarządcami 
dróg na rzecz realizacji inwestycji drogowych i torowych.  
 

Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 20, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 38) Podjęto uchwałę Nr XX/242/20. (Zał. Nr 39). 
 

Ad.17. 
Sekretarz Miasta Paweł Rózga przedstawił projekt uchwały 
w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Pabianice uprawnień 
do ustalania wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat 
za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. (Zał. Nr 40) 
Zgodnie z treścią art. 4 ust. 1 pkt 2 i ust. 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. 
o gospodarce komunalnej organy stanowiące jednostek samorządu 
terytorialnego mogą powierzyć organom wykonawczym tych jednostek 
uprawnienia do ustalania wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen 
i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Do takich usług 
komunalnych należą m.in. usługi świadczone przez Miejski Ośrodek Sportu 
i Rekreacji, Schronisko dla zwierząt, Miejski Zakład Pogrzebowy. Z tego 
względu niezbędne jest podjęcie proponowanej uchwały, która stanowić 
podstawę prawną dla Prezydenta Miasta do ustalania cen za usługi 
komunalne, świadczone przez poszczególne jednostki organizacyjne.  
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powierzenia 
prezydentowi Miasta Pabianice uprawnień do ustalania wysokości cen 
i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne 
o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
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i urządzeń użyteczności publicznej. 
 

Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 20, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 41) Podjęto uchwałę Nr XX/243/20. (Zał. Nr 42). 
 
Ad.18. 
Zastępca Prezydenta Miasta Marek Gryglewski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania gmin 
wchodzących w skład aglomeracji Łodzi przy realizacji zadania zmiany 
wielkości obszaru granic aglomeracji Łódź. (Zał. Nr 43) Zgodnie 
z Krajowym programem oczyszczania ścieków komunalnych, Gmina Miejska 
Pabianice wraz z Gmina Łódź, Gmina Konstantynów Łódzki oraz Gmina 
Ksawerów jest od 2001 roku w Aglomeracji Łódź. Aglomeracja ta w roku 2014 
była powtórnie wyznaczona w myśl uchwały L/907/14 Sejmiku Województwa 
Łódzkiego. Nowe wyznaczenie wynikało z konieczności dostosowania RLM 
(równoważnej liczmy mieszkańców) całości aglomeracji jak i ilości 
mieszkańców korzystających z sieci kanalizacyjnej. Zmiana Prawa wodnego 
z 2017r wprowadziła obowiązek kolejnego wyznaczenia aglomeracji zgodnie 
z art. 87 ww. ustawy. Przedstawiana uchwała jest uchwałą intencyjną, której 
efektem będzie zawarcie porozumienia pomiędzy wszystkimi gminami naszej 
aglomeracji. Po podpisaniu porozumienia Miasto Łódź, jako gmina wiodąca, 
wykona opracowanie aktualizacji wielkości, obszaru i granic Aglomeracji Łódź 
zgodnie z rozporządzeniem Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej z dnia 27 lipca 2018 r. w sprawie sposobu wyznaczania 
obszarów i granic aglomeracji.  
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zawarcia 
porozumienia dotyczącego współdziałania gmin wchodzących w skład 
aglomeracji Łodzi przy realizacji zadania zmiany wielkości obszaru 
granic aglomeracji Łódź. 
 

Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 20, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 44) Podjęto uchwałę Nr XX/244/20. (Zał. Nr 45) 
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Ad.19. 
Zastępca Prezydenta Miasta Marek Gryglewski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Pabianice 
porozumienia z Miastem Łódź o przystąpieniu do Łódzkiej Grupy 
zakupowej energii elektrycznej 2021 (Zał. Nr 46) Celem uchwały jest 
umożliwienie przystąpienia Miasta Pabianice do kolejnej edycji Łódzkiej 
Grupy Zakupowej energii elektrycznej, której zadaniem będzie prawidłowe 
oraz terminowe przygotowanie postępowania przetargowego o udzielenie 
zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej w 2021 r. (w trybie 
przetargu nieograniczonego). Przystąpienie do ŁUZ, ze względu na dużą 
ilość skupionych w niej podmiotów, a co za tym idzie wielkość zamówienia, 
stwarza realną szansę uzyskania korzystniejszej ceny zakupu energii 
elektrycznej. Grupa zakupowa zostanie utworzona i będzie funkcjonować na 
podstawie zarządzenia Prezydenta Miasta Łodzi o jej utworzeniu oraz na 
podstawie regulaminu funkcjonowania, a także zawartego wielostronnego 
porozumienia pomiędzy jej członkami. Zadaniem grupy zakupowej będzie 
wspólne dokonywanie zakupów energii elektrycznej oraz współdziałanie 
związane z zaopatrywaniem członków tej grupy w energię elektryczną.  
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę 
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie przez Miasto Pabianice porozumienia z Miastem 
Łódź o przystąpieniu do Łódzkiej Grupy Zakupowej energii elektrycznej 
2021 

 

Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 19, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 47) Podjęto uchwałę Nr XX/245/20. (Zał. Nr 48). 
 

Ad.20. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski otworzył debatę nad raportem 
o stanie miasta Pabianice za 2019 rok (Zał. Nr 49) i udzieleniem wotum 
zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic. 

 

Radny Antoni Hodak powiedział, że w następnym punkcie będzie głosowanie 
nad uchwałą w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta 
Pabianic za rok 2019. Chciałby powiedzieć, czym jest zaufanie. Zaufanie to 
zdrowe i konstruktywne relacje, to myśli, dialogi, pewne zapewnienia. 
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Nadchodzi moment sprawdzenia. Od początku tej kadencji Rady, przede 
wszystkim od początku 2019 roku stara się jak najlepiej współpracować 
z Prezydentem po to, aby realizować program i obietnice złożone wyborcom. 
Pan Prezydent zawsze był konstruktywny, potrafił argumentować swoje 
decyzje, odnośnie mieszkańców padały deklaracje, zobowiązania i potem 
następowała ich realizacja. „Ręce” Prezydenta – to też pracownicy urzędu, 
miejskich jednostek organizacyjnych – ciężka praca tych ludzi nie zawsze 
dostrzegana i doceniana - powoduje, że to miasto funkcjonuje. Bardzo 
często, kiedy mieszkańcy zgłaszali swoje problemy, większość tych spraw 
udało się załatwić na linii urzędniczej. Powiedział, że będzie głosował za 
wotum zaufania, ponieważ nie widzi innej wizji realizacji naczelnego celu jak 
wzmacnianie dobrych relacji i współpracy z osobami, które mają wpływ w tym 
mieście do podejmowania skutecznych decyzji. Głosowanie to wynika z troski 
o interesy wyborców, nie wynika z poleceń głównych partii, słucha poleceń 
mieszkańców – wyborców z Pabianic m.in. z ulicy Kąkolowej, Jesionowej, 
Krakowskiej, Polnej, Gospodarczej, Grota Roweckiego. To z wyborcami 
umówił się na konkretną pracę i dlatego będą Go sprawdzać za 3 lata. 
Chciałby mieć czyste sumienie, żeby powiedzieć, że zrobił wszystko co było 
możliwe. 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski Zapytał, czy ktoś z zebranych 
miałby jeszcze jakieś pytania. 

Nikt więcej z zebranych osób nie zajął głosu w debacie. 

 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu obrad. 
 

Ad.21. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic za 
rok 2019. (Zał. Nr 50) Zgodnie z art. 28aa ust.1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 
radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie 
działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 
programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 
Prezydent Miasta Pabianic przekazał dnia 29 maja 2020 r. Radzie Miejskiej 
w Pabianicach Raport o stanie miasta. Po przeprowadzeniu debaty nad tym 
raportem,  Rada Miejska w Pabianicach, biorąc pod uwagę przebieg debaty 
oraz informacje uzyskane w jej toku, postanawia udzielić wotum zaufania 
Prezydentowi Miasta Pabianic. Mając powyższe na uwadze, podjęcie 
niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic za rok 2019. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 18, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 51) Podjęto uchwałę Nr XX/246/20. (Zał. Nr 52). 
 
Ad.22. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 
Pabianic za rok 2019 (Zał. Nr 53) Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009r. o finansach publicznych organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe 
jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku następująco po roku 
budżetowym. 
 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła sprawozdanie z wykonania 
budżetu miasta Pabianic za rok 2019. (Zał. Nr 54) Materiał został przekazany 
do Rady Miejskiej i RIO w ustawowym terminie tj. do 31 marca 2020 r. 
Na dochody planowane i wykonane składały się następujące elementy I tak 
jak budżet jest konstruowany: ma swoją część dochodów bieżących i część 
dochodów majątkowych. Budżet Miasta Pabianic 2019 r. wykonany został po 
stronie dochodów w 94,90%, a po stronie wydatków w 88,89%. W liczbach 
wyniki te przedstawiają się następująco: Dochody ogółem wykonano 
w wysokości: 298.662.960,68 zł. Wydatki ogółem wykonano w wysokości 
293.050.953,53 zł. Realizując budżet zachowano regułę wynikającą z art. 242 
ust. 3 uofp i wykonano nadwyżkę operacyjną stanowiąca różnicę pomiędzy 
dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w wysokości 18.381.101,43. 
Kwotowo: Dochody bieżące wyniosły: 267.466.946,20 zł. Wydatki bieżące 
wyniosły: 249.085.844,77 zł. To z kolei jako jeden z czynników miało wpływ 
na wykonanie wyższego wskaźnika jednorocznego, który pierwotnie 
zaplanowano na poziomie 3,13% a w rezultacie osiągnięto wskaźnik na 
poziomie 10,03%. Budżet zamknął się nadwyżką w wysokości 5.612.007,15 
zł a nie jak planowano na etapie uchwały budżetowej deficytem 
(-) 35.600.000,00 zł. Po zmianach (-) 14.947.752,71 zł. W trakcie roku na 
etapie realizacji budżetu miasto w 2019 roku nie wyemitowało planowanych 
na początku roku obligacji. Samodzielnie ze środków własnych zostały 
sfinansowane planowane wkłady do realizowanych projektów oraz spłatę 
planowanych na ten rok rozchodów budżetu. Zobowiązania dłużne zmalały w 
stosunku do 2018 roku o dokonane spłaty o kwotę 3.699.699 zł, a zadłużenie 
Miasta Pabianice na koniec 2019 wyniosło 38.720.527 zł co stanowi 12,96% 
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dochodów wykonanych ogółem. W 2019 roku zaplanowano uzyskanie 
dochodów ze sprzedaży majątku w wysokości 4.600.000 zł. Natomiast 
wykonano w wysokości 6.138.640,99 zł czyli w 133,45%. Pozyskane środki 
przeznaczono na zadania inwestycyjne realizowane w 2019 r. Dochody 
majątkowe w łącznej wysokości zrealizowano na poziomie 31.196.014,48 zł 
co w stosunku do planu w wysokości 47.550.082,87 zł stanowiło wykonanie 
na poziomie 65,61%. Przyczyną takiego wykonania był brak realizacji w 
wyniku zmian harmonogramów projektów z dofinansowaniem UE w 
terminach jak zakładano na początku roku 2019. Plan z tytułu tych dochodów 
wynosił 37.138.482,17 zł, a wykonanie zostało osiągnięte na poziomie 
21.481.587,71 zł więc 57,84 %.  Wydatki majątkowe wykonano w wysokości 
43.965.108,76 realizując założony plan tylko w 59,48%. Tak niska realizacja 
jest wynikiem zmian o których wspominałam co do zakresu wydatków 
majątkowych realizowanych z dofinansowaniem UE. W celu zbilansowania 
budżetu zaangażowano wolne środki pozostałe na rachunku bankowym z 
2018 roku co po stronie planu wynosiło 14.947.752,71 zł z czego wykonano 
kwotę 27.202.483,34 zł. Regionalna  Izba Obrachunkowa w Łodzi w dniu 20 
maja 2020 roku zaopiniowała pozytywnie z uwagami sprawozdanie 
Prezydenta z wykonania budżetu za rok 2019. Uwagę stanowi konieczność 
uzupełniania sprawozdania o dane dotyczące wykonania wydatków 
związanych z gospodarowaniem odpadami komunalnymi, w szczegółowości 
określonej w ustawie o utrzymaniu i porządku w gminach. Uwagę zwrócono 
również na zwroty w wydatkach z tytułu projektów dofinansowanych z UE. 
Poddaje się pod rozwagę czy nie doszło do naruszenia dyscypliny finansów 
publicznych. Ważną uwagą jest zwracanie organowi wykonawczemu na 
sprawy bieżącego monitorowania realizacji przedsięwzięć w celu ich 
wykonania zgodnie z przyjętymi terminami i harmonogramami. Regionalna 
Izba Obrachunkowa zawsze zwraca również uwagę na monitorowanie 
sytuacji finansowej zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
i jego ujemnego stanu środków obrotowych, który w stosunku do stanu na 
koniec ubiegłego roku uległ poprawie o 166.686,19 zł. 

 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła sprawozdanie finansowe 
Gminy Miejskiej Pabianice za rok 2019 (Zał. Nr 55) Sprawozdanie finansowe 
Gminy Miejskiej Pabianice sporządzono zgodnie z wymogami ustawy 
o rachunkowości oraz przepisami szczególnymi, które obowiązują jednostkę 
samorządu terytorialnego tj. rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów w 
sprawie rachunkowości oraz planów kont dla budżetu państwa, budżetów 
jednostek samorządu terytorialnego, jednostek budżetowych, 
samorządowych zakładów budżetowych, państwowych funduszy celowych 
oraz państwowych jednostek budżetowych mających siedzibę poza granicami 
Rzeczypospolitej Polskiej. Sprawozdanie finansowe jest przygotowywane w 
oparciu o ustawę o rachunkowości i oczywiście przepisy szczególne. JST nie 
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jest nastawiona na zysk a na zaspokajanie zbiorowych potrzeb mieszkańców 
zgodnie z ustawie o samorządzie gminnym. Sprawozdanie finansowe zostało 
złożone do RIO w dniu 7 maja 2020 r. Obejmuje 5 dokumentów finansowych 
wykazujących dane ksiąg rachunkowych w tym majątek trwały po 
uwzględnieniu odpisów amortyzacyjnych, stan należności i zobowiązań po 
uwzględnieniu odpisów aktualizujących. I tak: Bilans z wykonania budżetu 
Gminy Miejskiej Pabianice jako jednostki samorządu terytorialnego, 
zamykający się po stronie Aktywów i Pasywów kwotą 35.561.495,56 zł. Ten 
bilans odzwierciedla sprawozdanie z wykonania budżetu. Zbiorcze 
sprawozdania zestawiające wszystkie samorządowe jednostki budżetowe tj. 
Urząd Miejski w Pabianicach, szkoły podstawowe, przedszkola miejskie, 
Żłobek Miejski,  Środowiskowy Dom Samopomocy, Miejskie Centrum 
Pomocy Społecznej, Miejski Zakład Pogrzebowy, Schronisko dla Zwierząt, 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, Zarząd Dróg Miejskich oraz 
samorządowy zakład budżetowy: Zakład Gospodarki Mieszkaniowej. 
Sprawozdania składa się z: Łącznego bilansu obejmującego dane wynikające 
z bilansów samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego 
zakładu budżetowego, który po stronie Aktywów i Pasywów wykazuje po 
dokonanych wyłączeniach obroty na koniec 2019r. w łącznej wysokości 
566.424.640,28 zł. Dokonano wyłączeń po stronie aktywów i pasywów w 
kwocie 365.022,98 zł. Łącznego zestawienia zmian w funduszu 
obejmującego dane z zestawień zmian w funduszu samorządowych 
jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego wykazujące 
na bilans otwarcia 2019 r. poziom 514.227.687,81 zł, które po uwzględnieniu 
wyniku finansowego za analizowany rok w kwocie łącznej 54.239.062,02 zł, 
wykazuje wielkość na BZ 545.484.301,60 zł. Uwzględniono wyłączenia w 
kwocie 935.695,56 zł. Łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane 
wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 
budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego. Po wyłączeniach 
transakcji zakupu i sprzedaży między jednostkami oraz zakładem 
budżetowym, które to za 2019 rok wyniosły 2.081.895,66 zł przychody netto z 
działalności podstawowej zamknęły się kwotą 309.861.482,92 zł. Zysk z 
działalności podstawowej na koniec 2019 roku osiągnął poziom 
50.173.114,41 zł. Po uwzględnieniu przychodów/kosztów operacyjnych i 
finansowych, wyniku zdarzeń nadzwyczajnych oraz podatku dochodowego, 
zysk netto zamknął się kwotą 54.239.062,02 zł. Następnym dokumentem jest 
Informacja dodatkowa, która ma za zadanie przede wszystkim uzupełnić 
określone w rozporządzeniu z góry pozycje sprawozdawcze jak również 
może zawierać inne dane, które jednostka uważa za konieczne aby w sposób 
prawidłowy przedstawić jej sytuację finansową. W roku 2018 Prezydent 
Miasta wydał w formie zarządzenia stosowne wytyczne dla podległych 
jednostek organizacyjnych, które obowiązywały również w roku 2019. 
Wszystkie jednostki w sposób jednolity wykazywały operacje gospodarcze w 
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pozycjach sprawozdania oraz wszystkie  stosowały te same zasady metod 
wyceny aktywów i pasywów. 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił Uchwałę Nr I/42/2020 
Składu Orzekającego RIO w Łodzi z dnia 20 maja 2020 roku w sprawie opinii 
o sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z wykonania budżetu za 2019 
rok - Regionalna Izba Obrachunkowa w Łodzi zaopiniowała pozytywnie 
sprawozdanie. (Zał. Nr 56) 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Cymerman przedstawił 
pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu Miasta 
Pabianic za 2019 rok (Zał. Nr 57). 
 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił stanowisko Prezydenta 
Miasta Pabianic dotyczące opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i opinii 
Komisji Rewizyjnej. Nie wnosi uwag do opinii RIO i Komisji Rewizyjnej.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski otworzył dyskusję. 
 

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że rok 2019 był bardzo dobrym 
i wyjątkowym rokiem. W dniu 5 września 2019 roku podpisana został umowa 
na realizację największej inwestycji w historii naszego miasta - „Łódzki 
Tramwaj Metropolitarny”. Termin realizacji inwestycji to koniec 2021 roku. 
Pabianice otrzymały na tę inwestycję środki zewnętrzne w wysokości 85,5 
mln zł. dzięki staraniom Pana Prezydenta Grzegorz Mackiewicza. Projekt 
„Łódzki Tramwaj Metropolitarny” etap Pabianice-Ksawerów przewiduje 
kompleksową modernizację linii tramwajowej 41 w Ksawerowie i w 
Pabianicach. Realizowany jest przez Miasto Pabianice w partnerstwie z 
gminą Ksawerów współfinansowane przez Unię Europejską z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014 – 2020. Całkowita 
wartość projektu to 175.246.000 zł., z czego miasto Pabianice to kwota 
151.870.000 zł  i gmina Ksawerów 23.376.000 zł. Wartość dofinansowania to 
87.913.000 zł, z czego miasto Pabianice otrzymało 73.755.000 zł i gmina 
Ksawerów 14.158.000 zł i dodatkowo ze środków budżetu państwa zostało 
przyznane miastu Pabianice dofinansowanie w kwocie 11.800.000 zł w 
ramach kontraktu terytorialnego dla województwa łódzkiego. Rozpoczęto 
prace projektowe, zdemontowano przewód jezdny oraz torowiska  
tramwajowe na odcinkach poza jezdnią. W dniu 15 czerwca br. przekazano 
plac budowy na pierwszym odcinku ul. Łaskiej. Wniosek Komisji Rewizyjnej  
w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianice został 
przyjęty przez Komisję jednogłośnie pozytywnie. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu miasta Pabianic za rok 2019. 
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 18, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. (Zał. Nr 58) Podjęto uchwałę Nr XX/247/20. (Zał. Nr 59). 
 
Ad.23. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że przystępujemy do 
omawiania projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 
2019. (Zał. Nr 60)  Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego 
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta po 
zapoznaniu się z: sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego; sprawozdaniem finansowym; opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; informacją o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego; wnioskiem Komisji Rewizyjnej; opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej.  
 

Przewodniczący Komisji Dariusz Cymerman powiedział, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Pabianic został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. (Zał. 
Nr 61) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski powtórzył, 
że wniosek Komisji Rewizyjnej jest pozytywny i odczytał uchwałę 
Nr I/67/2020 Składu Orzekającego RIO w Łodzi z dnia 18 czerwca 2020 roku 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej RM w Pabianicach o udzielenie 
absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic za 2019 r. - Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Łodzi nie zgłosiła zastrzeżeń do wniosku Komisji 
Rewizyjnej. (Zał. Nr 62). 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski otworzył dyskusję – 
wystąpienia klubowe. Zapytał, czy radny Tadeusz Gęs chciałby zabrać głos 
w imieniu Klubu radnych PiS. 
 
Radny Tadeusz Gęs powiedział, że nie będzie zabierał głosu. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił opinię Koalicyjnego 
Klubu Radnych Pabianice. Z przykrością  stwierdził, że koleżanki i koledzy z 
Klubu Radnych PiS nie chcieli wypowiedzieć się w temacie i oceny 
Prezydenta i nie wzięli udziału w debacie nad stanem miasta. Jest to 
milcząca akceptacja, ponieważ ciężko dyskutować z argumentami. 
Pierwszym i najważniejszym argumentem jest to, że Nasze miasto w historii 
nigdy nie zmieniało się tak szybko, jak teraz. Liczba inwestycji, które zostały 
zakończone, rozpoczęte i są przed Nami, świadczy o tym, że Pan Prezydent 
realizuje program, z którym starował w wyborach, pod którym wszyscy 
tworzący Koalicję podpisali się i zaświadczyli o tym, że ten program będzie 
realizowany. Pomimo ciężkiej sytuacji, przed którą stoją teraz samorządy, 
gdyż wszystkie oszczędności odbywają się ich kosztem, Nasze miasto ma 
perspektywy i plan rozwoju.  Wykonywane są zadania z różnej tematyki i jest 
to bardzo ważne. Obiecaliśmy poprawić komfort życia mieszkańcom i tak 
czynimy. Liczba wykonanych inwestycji – Lewityn, budowa nowego budynku 
dla rodzin zastępczych, amfiteatr czy kilometry zrobionych dróg świadczą o 
tym, że miasto się zmienia. Niedługo zmieni się nie do poznania. Ciężko jest 
negować takie dokonania, stąd myślę, że ucieczka radnych PiS jest 
wygodna, bo ciężko z takimi argumentami dyskutować. Koalicyjny Klub 
Radnych Pabianice będzie głosował za udzieleniem absolutorium Panu 
Prezydentowi. Podkreślił wzorową współpracę Prezydenta z Klubem. W 
zasadzie nie ma tematów, których wspólnie nie opracowalibyśmy. 
Podziękował za doskonałą współpracę na linii Prezydent – radni. Stwierdził, 
że to rzadkość w samorządzie, ponieważ Nasz Prezydent skupia się na 
rozmowie z radnymi i wypracowaniu kompromisu, a nie na wydawaniu 
partyjnych rozkazów i poleceń.  
   
Radna Bożenna Kozłowska podkreśliła fakt, że nie ma nikogo z Klubu 
Radnych PiS z wyjątkiem radnego Tadeusza Gęsa. Komisja Rewizyjna 
wniosek o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta przyjęła jednogłośnie 
pozytywnie, gdzie przedstawicielem Klubu PiS jest p. Adama Kaczorowski. 
Podkreśliła, że był to wyjątkowy rok. Rozpoczynamy dużą inwestycję i ma 
nadzieję, że  zostanie zakończona do końca grudnia roku 2021. Wspomniała 
również o drobnych inwestycjach takich jak długo wyczekiwana modernizacja 
dróg wewnętrznych osiedla 1000-lecia. Jest to inwestycja wieloletnia. W 2019 
roku wykonano I etap prac na osiedlu. Starą zniszczoną trylinkę zastąpiła 
kostka brukowa wzdłuż bloków przy ul. Skłodowskiej 23 c i 23 a, częściowo 
przy Skłodowskiej 23 d i przy Skłodowskiej 23 czyli tzw. „Papierni”. Dzięki 
takim działaniom, nareszcie mieszkańcy, którzy czekali bardzo długo, 
doczekali się początku inwestycji. Ma nadzieję, że w kolejnych latach będzie 
ona kontynuowana. Uważa, że wyjątkowo dobrze rządzi Nasz Pan Prezydent 
Grzegorz Mackiewicz i będzie głosowała za udzieleniem absolutorium za rok 
2019. 
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Radna Grażyna Wójcik jako Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji chciałaby wypowiedzieć się z akcentem na inwestycje. Była to 
prawdziwa przyjemność prowadzenia tej Komisji w 2019 roku albowiem 
patrząc wstecz tak, nie było dobrego roku inwestycyjnego, historyczne 
inwestycje i projekty  dla których zostały pozyskane środki zewnętrzne. 
Ponad 5 mln zł zostało wydane na remonty ulic i chodników. Dzięki temu 
mieszkańcy Zatorza w większości doczekali się asfaltowej drogi na swoich 
ulicach. Ulica Sporna i Podgórna zalewana notorycznie. W sumie 5 km i 300 
m. zostało wyasfaltowanych dróg. Przebudowa chodników – wydano kwotę 
1.400.643 zł. 11 ulic: 15 Pułków Piechoty Wilków, Jana Pawła II, Zgoda, 
Pomorska, Trębacka, Dąbrowskiego, Kazimierza, Ogrodowa, Bugaj, Bracka, 
Skłodowskiej. W imieniu Komisji i mieszkańców miasta podziękowała za te 
wielkie inwestycje. 
 
Radna Małgorzata Grabarz powiedziała, że widzi ten ogrom prac, jakie 
nałożył na siebie Pan Prezydent po to, aby lepiej żyło się mieszkańcom m.in. 
rozbiórka amfiteatru i renowacja Parku Wolności. Do tej pory została wydana 
kwota 52.890 zł, zostały rozebrane stare siedliska, zdemontowana została 
betonowa nawierzchnia, wywieziony gróz, nawieziona została nowa ziemia, 
posiana trawa, wyrównana skarpa, przecięte zostały drzewa i krzewy. Kolejny 
temat to Park Jordanowski, który został wyremontowany, nowa nawierzchnia,  
całą ta inwestycja pochłonęła środki miasta w wysokości 194.106 zł. W 2019 
roku rozpoczęto budowę pawilonu dla kotów przy Schronisku dla zwierząt 
przy ul. Partyzanckiej. Do tej pory  wydatkowana została kwota 458.000 zł. 
 

Radna Marta Cicha powiedziała, że na wyróżnienie zasługuje przebudowa 
dróg na Zatorzu – 3.693.627 zł. 18 ulic: Żytowicka, Owocowa, Jałowcowa, 
Miodowa, Modrakowa, 20 Stycznia 145, Sporna, Podgórna, Agrestowa, 
Łukowa, Piątkowska, Glebowa, Letnia, Lazurowa, Krzywa, Cisowa, 
Trawiasta, Łączna. Przebudowa chodników – 1.400.643 zł. 11 ulic: 15 Pułków 
Piechoty Wilków, Jana Pawła II, Zgoda, Pomorska, Trębacka, Dąbrowskiego, 
Kazimierza, Ogrodowa, Bugaj, Bracka, Skłodowskiej. Odwodnienie ul. 
Trębackiej (67,8 tys. zł), kanał deszczowy w ul. Cedrowej (31,9 tys. zł). 
 

Radny Antoni Hodak powiedział, że z lektury sprawozdania finansowego 
wynika jasno, że budżet Pabianic na 2019 rok został w znakomitej części 
zrealizowany. Przełożyło się to na pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi, a wniesione prze Izbę uwagi skutkowały 
udzieleniem wyjaśnień przez ratusz. Wspomniana RIO ocenia wykonanie 
budżetu miasta jedynie pod kątem formalno – finansowym, ponieważ 
wyłączną kompetencją rady miejskiej jest dokonanie analizy pod względem 
celowości i gospodarności. Pozwolił sobie podejść do tego wycinkowo, ale 
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ten fragment nie jest przypadkowy, wynika ze zgłoszeń spływających od 
moich wyborców, mieszkańców Pabianic. Zarówno przed, jak i po wyborach 
zdecydowanie najczęściej słyszę prośby dotyczące utwardzania ulic 
gruntowych i budowy chodników oraz miejsc parkingowych. W 2019 roku 
miasto po części we współpracy z Pabianicką Spółdzielnią Mieszkaniową 
zbudowało 9146 m2 chodników i parkingów, ponadto wyremontowało 26,331 
m2 ulic. Nic więc dziwnego, że wykonanie wydatków inwestycyjnych w 
Zarządzie Dróg Miejskich wyniosło aż 98,68% co przełożyło się na ponad 5,3 
mln zł. przeznaczone na polepszenie stanu infrastruktury drogowej w 
mieście. Ktoś powie: „Ten Hodak znów o drogach, niech przestanie nudzić!”. 
Wolę być nudny niż oderwany od rzeczywistości, od problemów i głosu moich 
wyborców. Oczywiście wolałbym, żeby tak podstawowe potrzeby jak 
asfaltowa nawierzchnia i równy chodnik były już dawno zaspokojone 
względem mieszkańca każdego zakątka Pabianic. Wtedy nie trzeba byłoby 
już o tym mówić. Głęboko wierzę w to, że taka chwila nastąpi i jestem 
przekonany, że podążamy właściwą drogą do tego celu. Idziemy równą drogą 
do równych nawierzchni. Wobec powyższego, nie wyobraża sobie, że mógłby 
zagłosować inaczej, będąc jednocześnie fair wobec mieszkańców Pabianic. 
Zagłosuje „za” udzieleniem absolutorium, bo w tymże okresie zostało 
przeprowadzonych wiele inwestycji drogowych, na których mocno zależało 
moim wyborcom i o które niejednokrotnie zabiegał. 
 

Radna Alicja Jóźwiak powiedziała, że od 2014 roku na Lewitynie w okresie 
wakacyjnym odbywają się nieodpłatne sportowe imprezy dla mieszkańców 
Pabianic. Korzystając z tych aktywności od dwóch lat można było 
zaobserwować zmiany na tym terenie. W 2018 i 2019 roku została 
realizowana inwestycja ogółem obejmująca 5,5 mln zł., część zrealizowana w 
2018 roku – ciągi piesze i rowerowe oraz oświetlenie, w 2019 roku projekt 
został zakończony oddaniem wodnego placu zabaw wraz z zapleczem 
technologicznym, w którym jest uzdatniana i pompowana woda, z podestami 
widokowymi 1200 metrów przy placu wodnym i 1300 metrów przy plaży, 
urocze rondo przy pumtracku z oświetleniem nocnym,  tor rowerowy 
pumptrack i stacja naprawy rowerów. Były to inwestycje z dofinansowaniem 
ze środków unijnych 74,5%, pozostałą część kosztów poniosło miasto. 
W 2019 roku na Lewityn została przeznaczona kwota 3.755.853 zł, z czego 
1.815.716 zł pokryło miasto. Podziękowała Panu Prezydentowi za to miejsce, 
które jest dla Niej szczególnie bliskie, ponieważ radości i relaksu daje 
mieszkańcom. 
 

Radny Gabriel Grzejszczak powiedział, że jednym z głównych dokonań 
w 2019 roku jest zakończona dostawa 18 niskoemisyjnych autobusów 
hybrydowych niemal za 33,8 mln zł. W lipcu komplet autobusów został  
oficjalnie przekazany do eksploatacji MZK.  Zakup był najważniejszym 
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elementem projektu "Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej 
w Pabianicach". Zakup autobusów hybrydowych był  jedną z kluczowych 
obietnic w pierwszej kampanii wyborczej. Zmiany na przystankach 
autobusowych nowe gabloty informacyjne i zatoki.  Ponadto pojawiły się 
nowe wiaty na przystankach autobusowych. Jest ich aż 23. To również nowe 
biletomaty (5 stacjonarnych i  mobilne). W imieniu mieszkańców podziękował 
za krańcówkę autobusów przy ul. Podmiejskiej i  dworca autobusowego na 
krańcówce przy ul. Waltera Jankego. Rozwój komunikacji miejskiej 
poszybował do góry w sposób nieosiągalny. Jest to jeden z elementów 
rozwoju miasta, który pokazuje, ze udzielenie absolutorium Panu 
Prezydentowi Grzegorzowi Mackiewiczowi powinno być tylko formalnością. 
Z wielką przyjemnością zagłosuje za udzieleniem absolutorium Prezydentowi 
Miasta Grzegorzowi Mackiewiczowi. 
 

Radna Aleksandra Stasiak powiedziała, że warto zwrócić uwagę na 
prowadzone działania proekologiczne w Naszym mieście, dzięki czemu na co 
dzień będzie możliwość oddychania czystym powietrzem. Ciepłownia Miejska 
przy ul. Konstantynowskiej przechodzi gruntowny remont, trwa budowa 
nowoczesnej instalacji umożliwiającej spełnienie wszelkich wymogów i norm 
w zakresie ochrony środowiska. Będzie to miało wpływ na jakość powietrza w 
Naszym mieście. Zakupionych zostało nowych 18 hybrydowych, 
ekologicznych i ekonomicznych autobusów, dzięki którym mieszkańcy mogą 
się przemieszczać po ulicach Naszego miasta. Warto nadmienić, że od 
ubiegłego roku mieszkańcy Pabianic na podstawie okazania dowodu 
rejestracyjnego również z uwagi na walory ekologiczne mogą 
porozmieszczać się bezpłatnie komunikacją miejską. Z miejskich środków 
przyznane zostało dofinansowanie do piecy węglowych. W 2019 roku 
złożonych zostało 58 wniosków, z czego zlikwidowano w Pabianicach 
29 źródeł węglowego ogrzewania, a miasto przeznaczyło na ten cel kwotę 
200.000 zł. Przeprowadzony proces termomodernizacji placówek 
edukacyjnych wpłynie korzystnie na czyste powietrze, ponieważ powoduje to 
zmniejszenie gazów cieplarnianych z tych obiektów o blisko 50%. 
Prowadzone wszelkie działania proekologiczne jest to także inwestycja 
w Nasze miasto, pabianiczan, Nasze zdrowie i przyszłych pokoleń, za co 
serdecznie dziękuje Panu Prezydentowi. 
 

Radny Andrzej Żeligowski powiedział, że kiedyś szpital był „kulą u nogi”, zero 
inwestycji w mieście - cud, że miasto wyszło z tego długu i rozpoczęły się 
inwestycje. Rozpoczęły się roboty związane z budową lądowiska dla 
śmigłowców Lotniczego Pogotowia Ratunkowego. To część większego 
projektu, który objął również kompleksowy remont szpitalnego oddziału 
ratunkowego oraz zakup do niego sprzętu medycznego.  Podziękował 
za remont chodników na Zatorzu i nie tylko.  Jest bardzo zadowolony z tego, 
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że tyle dróg zostało tutaj utwardzonych, a piesi mogą chodzić wygodnymi 
chodnikami.  
 

Radna Iwona Marczak powiedziała, że mimo trudnej sytuacji, jaka była 
w 2019 roku – strajk nauczycieli, Pan Prezydent poradził sobie świetnie 
z pomocą nauczycieli, egzaminy do szkół średni odbyły się bez przeszkód, 
obiecane podwyżki dla nauczycieli miasto musiało wypłacić  z własnych 
środków. Warto wspomnieć o bardzo dobrze działających ośrodkach kultury 
w Pabianicach. W Miejskich Ośrodku Kultury odbyło się bardzo dużo imprez, 
wystawy w Muzeum Miasta, został pięknie wyremontowany Miejskich 
Ośrodek Sportu i Rekreacji, zakupione zostały nowe książki do Miejskiej 
Biblioteki Publicznej. Warto również wspomnieć o termomodernizacji 
placówek oświatowych. W 2019 roku zostały również wypłacone stypendia 
dla najzdolniejszych uczniów. Niestety w br. swoją polityczną decyzją Pan 
Wojewoda zablokował tę uchwałę. Podziękowała Panu Prezydentowi, 
że mimo nie doszacowania przez Ministerstwo Edukacji Nasze szkoły działały 
bez zastrzeżeń. 
 

Radna Joanna Kupś powiedziała, że  2019 rok zakończył się dużym 
dochodem miasta ze sprzedaży nieruchomości. Po 8 latach udało się 
wreszcie sprzedać budynek po starym szpitalu przy ul. Szpitalnej 2 za ponad 
2,8 mln zł. Ta nieruchomość wygenerowała przez te lata stratę w wysokości 
1,6 mln zł. Plan finansowy został nie tylko zrealizowany, ale znacznie 
przekroczony. Budżet został wykonany z nadwyżką, która wyniosła 5.612.000 
zł, a zadłużenie miasta uległo zmniejszeniu o 3.700.000 zł. Bardzo ważne są 
również drobne inwestycje m.in. zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom 
– zamontowane nowe oświetlenie uliczne na ul. Pogodnej, na ul. Piotra 
Skargi, między ul. Bóźniczną a 3 Maja (plus doświetlenia przejścia dla 
pieszych przy ul. 3 Maja) i na ul. Wiejskiej. Na te zakupy inwestycyjne została 
przeznaczona kwota 200.000 zł. Powiedziała, ze będzie głosowała za 
udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta 

 

Radny Krzysztof Hile powiedział, że na sport w Naszym mieście wysokość 
dofinansowania w 2019 roku wzrosła względem roku 2018. Na sport w 2019: 
dotacje 827.800 zł (o 200 tys. więcej niż w 2018), stypendia i nagrody: 
140.000 zł to o 40 tys. zł więcej niż w 2018. Poziom z 2019 r. został 
utrzymany także w 2020 r. W ubiegłym roku z budżetu obywatelskiego w było 
remontowane boczne boisko Włókniarza. Powiedział, że będzie głosował za 
absolutorium dla Prezydenta Miasta. 
 

Radny Piotr Duraj powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Spraw 
Społecznych chciałby poruszyć temat środków zewnętrznych, których celem 
było przygotowanie budynku przy ul. Sienkiewicz 6 wraz z mieszkaniami dla 



30 

młodzieży opuszczającej dom dziecka. Celem projektu jest ułatwienie tym 
osobom startu w dorosłe życie. Całkowity koszt tego projektu wyniósł 
1.595.000 zł. Środki własne miasta stanowiły kwotę 718.602 zł. Do tego 
zostały pozyskane środki zewnętrzne w wysokości 876.478 zł. remont trwał 
do czerwca 2019 roku i w lipcu nastąpiło formalne przekazanie mieszkań 
podopiecznym. Był bardzo duży zakres remontowy. Tak zwane lokale 
wspomagane otrzymało 18 młodych ludzi, w tym 3 lokale na parterze zostały 
dostosowane dla osób niepełnosprawnych. Lokale mieszkalne mają 
powierzchnię od 18 do 25 m2.. Zostały wyposażone we wszystkie niezbędne 
media oraz podłączone do instalacji miejskich centralnego ogrzewania 
i ciepłej wody. Dodatkowo mieszkańcy płacą bardzo preferencyjny czynsz, 
który na pewno pomaga im w utrzymaniu się. Jest bardzo zadowolony z tego, 
że miasto wspiera takie przedsięwzięcia i inicjatywy pomagające ludziom 
w trudnym starcie.  
 

Radna Monika Urbańska podziękowała Panu Prezydentowi za drogi 
rowerowe zrealizowane w 2019 roku. Przy przebudowie ulicy Warszawskiej 
miasto uzyskało dodatkowo 753 metry drogi rowerowej z oznakowaniem 
poziomym i pionowym. W porozumieniu z Powiatem Pabianickim na ulicy 
Nawrockiego również pozyskaliśmy kolejne metry ścieżki rowerowej. 
 
Radny Aleksander Wójtowicz zwrócił uwagę na bezpieczeństwo 
mieszkańców - rozszerzenie miejskiego monitoringu, najpierw o 17 kamer 
w sześciu rejonach miasta, potem o cztery kamery na Lewitynie. Podziękował 
Panu Prezydentowi, że mieszkańcy mogą czuć się bezpiecznie w Naszym 
mieście. 
 

Radny Dariusz Cymerman powiedział, że jako Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej analizując dokumenty finansowe na mogliśmy stwierdzić, 
że realizując wszystkie inwestycje i działania w mieście przy wykonywaniu 
budżecie na 2019 rok kierowano się zasadą celowości i rzetelności 
w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja Rewizyjna stwierdziła, 
że Prezydent Miasta przestrzegał dyscypliny finansów publicznych. 
Przedmówcy wspominali o ogromnych inwestycjach w Naszym mieście. 
Podziękował Panu Prezydentowi za nieustanny realizację naszego programu 
rozwoju Naszego miasta.  
 

Radna Dorota Pędziwiatr powiedziała, że bardzo ważnym elementem 
rozwoju miasta jest inwestowanie w ich mieszkańców. Zorganizowano 
bezpłatne szkolenia informatyczne dla mieszkańców, w ramach pozyskanego 
przez miasto unijnego grantu (148 tys. zł). Skorzystało 288 osób. Komputery 
po zakończeniu realizacji projektu trafiły do szkół – 24 laptopy.  
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof 
Rąkowski poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu 
miasta za rok 2018.  
 
Głosowanie jawne imienne za przyjęciem uchwały - 18, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 63) Podjęto uchwałę Nr XX/248/20. (Zał. Nr 64). 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz podziękował pracownikom magistratu 
i podległych miastu jednostek oraz radnym, podkreślając, że zmiany, jakie 
dokonały się w mieście były możliwe dzięki współpracy i że to absolutorium 
jest dla wszystkich. Tak naprawdę każda osoba, która pracuje w strukturach 
Urzędu Miejskiego ma swój udział w tym głosowaniu, w życiu miasta 
i ułatwianiu mieszkańcom funkcjonowania w Pabianicach. 
 
Ad.24. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski podziękował radnym za złożenie 
oświadczeń majątkowych za 2019 rok 
 
Ad.25. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski zamknął obrady XX sesji Rady 
Miejskiej w Pabianicach o godz. 16.00. 
 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
       Protokołowała:                                            Obradom przewodniczyli: 
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